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Z A P I S N I K 

 

sa 17. svečane sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO održane dana 26. rujna 

2019. godine u dvorani Doma kulture s poĉetkom u 9:30 sati. 

 

Rad sjednice odvijao se prema slijedećem 

 

DNEVNOM  REDU: 

 

1. Otvaranje sjednice, 

2. Prigodna rijeĉ Općinskog naĉelnika, 

3. Prigodne rijeĉi uzvanika. 

 

 

AD 1. OTVARANJE SJEDNICE 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Ilija Frlan: Otvaram sveĉanu sjednicu Općinskog vijeća Općine 

Lastovo. 

 

Klapa Fumari izvodi himnu „Lijepa naša domovino“. 

 

Predsjednik Općinskog vijeća Ilija Frlan: Poštovane dame i gospodo, drage lastovke i 

lastovci, cijenjeni uzvanici, ĉestitamo vam blagdan zaštitnika naše Župe Sv. Kuzme i 

Damjana i Dan Općine Lastovo. U prigodi Dana Općine Lastovo primili smo brojne ĉestitke, 

te upućujemo zahvalu ĉestitarima. 

 

Molim sve nazoĉne da minutom šutnje odamo poĉast svima koji su dali život za našu 

Domovinu.  

 

„Slava im i hvala“. 

 

Drage lastovke, dragi lastovci sa otoka i dijaspore, poštovani prijatelji otoka Lastova, dragi 

gosti, cijenjeni uzvanici, poštovani predstavnici institucija i ustanova otoka Lastova, dragi 

vijećnici, pozdravljam vas u ime svih ĉlanova Općinskog vijeća Općine Lastovo povodom 

Dana Općine i blagdana naših nebeskih zaštitnika Sv. Kuzme i  Damjana.  

 

Ĉast mi je i zadovoljstvo pozdraviti: 

 općinskog naĉelnika gospodina Lea Katića, 

 biskupa monsinjora Matu Uzinića, 

 izaslanika Predsjednika Hrvatskoga sabora, izaslanika Predsjednika Vlade 

Republike Hrvatske i zamjenika Župana Dubrovaĉko-neretvanske županije 

gospodina Joška Cebala,  

 gradonaĉelnika Grada Korĉule gospodina Andriju Fabrisa 

 općinskog naĉelnika Općine Smokvica gospodina Kuzmu Tomašića. 

 

Dobro došli na Lastovo. Lastovo koje krase velike brojke, 710 godina Lastovskog statuta 

govori o nastojanju Lastova da se samostalno održi. 500 godina Lastovskog poklada potvrda 

su oĉuvanja kulturne baštine. MeĊutim, sustavnom nebrigom i nerazumijevanjem  

dugogodišnje politike za potrebe mještana ovog otoka, dovelo je Lastovo na granicu 

preživljavanja. Zadnji u nizu udaraca je zatvaranje jedine banke na otoku. Sva nastojanja da 
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se taj problem riješi za sada nisu urodila plodom. Apeliram i molim sve nadležne institucije 

Republike Hrvatske da sprijeĉe zatvaranje radnih mjesta, da sprijeĉe odumiranje Otoka i 

omoguće povratak svih onih koji su Lastovo morali napustiti. 

Vama zahvaljujem što ste uveliĉali ovu našu sveĉanu sjednicu. Žalim za nedolaskom 

Dubrovaĉko-neretvanskog Župana kao i ostalih pozvanih uzvanika zbog unaprijed 

dogovorenih obveza. Ovom prilikom ih pozivam da uveliĉaju slijedeću sveĉanu sjednicu, a ja 

se obvezujem poslati pozivnicu barem tri mjeseca unaprijed. 

 

AD 2. PRIGODNA RIJEČ OPĆINSKOG NAČELNIKA 

 

Pozivam gospodina Lea Katića, Općinskog naĉelnika Općine Lastovo, da nam se u ovoj 

sveĉanoj prigodi obrati. 

 

Leo Katić: Drage lastovke i lastovci, poštovani uzvanici, dobar vam dan i dobro došli na 

sveĉanu sjednicu Općinskog vijeća Općine Lastovo, a u povodu Dana Općine Lastovo i 

Svetih Kuzme i Damjana, zaštitnika lastovske Župe. Lijepo pozdravljam vijećnike Općine 

Lastovo, biskupa Matu Uzinića, zamjenika Župana gospodina Joška Cebala, gradonaĉelnika 

Grada Korĉule gospodina Andriju Fabrisa, naĉelnika Općine Smokvica gospodina Kuzmu 

Tomašića. Pozdravljam i dr. Antuna Juricu, nositelja nagrade za životno djelo Općine Lastovo 

i još jednom mu zahvaljujem za sve ono što ĉini za otok Lastovo pa ću iskoristit priliku da 

najavim njegovu knjigu koja je izašla prije dva dana „Da se ne zaboravi“ ĉija će promocija 

biti u nedjelju u 18:30 sati u prostoru poviše ove dvorane.  

Lijepo pozdravljam i predstavnike svih institucija sa podruĉja naše Općine. Upućujem i 

ĉestitke svoje zamjenice Margaret Hropić koja je službeno odsutna. 

Na ovaj dan mi lastovci osjećamo se iznimno ponosni, a svetkovina naših zaštitnika i Dan 

Općine ĉine nas posebno raspoloženima. 

Posljedice ovršnog postupka proraĉuna Općine Lastovo, blokada raĉuna Općine, nepodmirene 

obveze, ograniĉeni prihodi i danas otežavaju rad Općine Lastovo. 

Navedeno je i odgodilo realizaciju projekata. S Ministarstvom kulture smo aneksima Ugovora 

produžili rokove izvršenja dva programa i to obnovu crkve Sv. Mihovila i nastavak radova na 

Domu mladih.  

Temeljem Ugovora s Ministarstvom regionalnoga razvoja i fondova Europske unije 

zapoĉinjemo s programom ureĊenja šumske infrastrukture. 

Oĉekujemo i izdavanje graĊevinske dozvole za projekt Vodospreme Zaklopatica s 

pripadajućim cjevovodom kako bi isti kandidirali u programu Hrvatskih voda za 2020. 

godinu. 

Društvu prijatelja dubrovaĉkih starina smo predali pripremnu dokumentaciju za 

rekonstrukciju Kneževa dvora – Palaca te oĉekujemo poĉetak same investicije. 

Izmjene i dopune Prostornog plana ureĊenja Općine Lastovo su uz velika ograniĉenja razvoja, 

dobile pozitivno mišljenje od Županijskog zavoda za prostorno ureĊenje te će po dobivanju 

odobrenja od strane Ministarstva prostornoga ureĊenja i gradnje, Općinsko vijeće i donijeti 

ovaj planski dokument. 

Općina Lastovo je sa Fondom za zaštitu okoliša i energetsku uĉinkovitost potpisala Ugovor za 

nabavku spremnika za odvojeno prikupljanje otpada te oĉekujemo isporuku istih. 

Potrebna je hitna realizacija proširenja luke Ubli, kao preduvjeta sigurnog povezivanja Otoka, 

a kojeg je nositelj Županijska luĉka uprava, ĉijom dinamikom nikako nismo zadovoljni. 

Vlada Republike Hrvatske je na svojoj 141. sjednici od 1. veljaĉe 2019. godine održane u 

Dubrovniku, donijela pet važnih Odluka za Općinu Lastovo. Na natjeĉaju za realizaciju 

projekta turistiĉke zone Jurjeva luka i luke nautiĉkog turizma Kremena nije bilo obvezujućih 

ponuda te tražimo da se smanje uvjeti za ulaganje u navedeni projekt na otoku Lastovu. 
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Temeljem sadašnjeg Zakona o regionalnom razvoju, Općina Lastovo je razvrstana u 7. 

skupinu razvijenosti od mogućih 8, a što je nepravedno prema Otoku. To donosi nesagledive 

posljedice. Ravnomjerni razvoj utemeljen u zakonu, a posebno u smislu mogućeg 

iskorištavanja toliko proklamiranih EU sredstava, svrstavanjem Otoka u 7. skupinu postotak 

uĉešća vlastitih sredstava u projektima Općina Lastovo ne može sufinancirati. Prije dvije 

godine na sveĉanoj sjednici Župan i Branko Baĉić saborski zastupnik obećali su preispitivanje 

tog indeksa razvijenosti, nažalost to se do danas nije dogodilo. 

Oĉekujemo od Vlade Republike Hrvatske da radi nelogiĉnosti pravnih propisa spram otoka 

Lastova donese mjere koje bi omogućile opstanak života malih udaljenih sredina na kojima se 

život polako ali sigurno gasi.  

Samo realizacija gospodarskih projekata može jaĉati financijsku stabilnost otoka, a do tada 

bez jednokratne financijske pomoći Općini Lastovo u iznosu od 700.000,00 kn na godišnjoj 

razini, Općina Lastovo ne može zadovoljavati potrebe stanovnika. 

Nakon nemogućnosti ovjere potpisa i prijepisa stanovnicima otoka Lastova, sada ostajemo 

bez usluge banke, a ĉime se uskraćuju ustavna prava stanovnika koja se odnose na dostupnost 

javnih institucija i usluga. 

Navedeno nameće odgovornost svima nama, mojim suradnicima i meni, a i svim ĉlanovima 

Općinskog vijeća da uĉinimo iskorake u smislu boljitka života na našem otoku. 

Želim istaći da bez direktne potpore Vlade Republike Hrvatske, ministarstava i Županije, otok 

Lastovo će potonuti, jer depopulacija i malobrojnost stanovnika neće uspjeti održati 

komunalni sustav i osigurati financijska sredstva za funkcioniranje otoka. 

Poštovani dame i gospodo, hvala što ste danas sa nama. 

Svim lastovkama i lastovcima, svim prijateljima našeg otoka, svima onima koji Lastovo nose 

u srcu, ĉestitam Dan Općine, ĉestitam svetog Kuzmu i Damjana i naravno imendan svima 

onima koji nose sveĉeva imena. 

Nakon ove sveĉane sjednice pozivam Vas na sveĉanu svetu Misu.  

Želim Vam svako dobro, a ponajprije puno zdravlja.  

Hvala! 

 

AD 3. PRIGODNA RIJEČ UZVANIKA 

 

Ilija Frlan: Molim biskupa monsinjora Matu Uzinića da nam se obrati. 

 

Biskup monsinjor Mato Uzinić: Poštovani gospodine naĉelniĉe, poštovani predsjedniĉe 

Općinskog vijeća, poštovani zamjeniĉe Župana, gospodine naĉelniĉe i gospodine 

gradonaĉelniĉe, dobitniĉe nagrade za životno djelo, drage lastovke i lastovci, srdaĉno vas sve 

pozdravljam i ĉestitam vam blagdan vaših nebeskih zaštitnika i Dan Općine. Drago mi je da 

mogu i ove godine s vama dijeliti radost ovog blagdana, iako smo prisiljeni svake godine 

iznositi poteškoće i probleme koji nas tjeraju na pesimizam, ali blagdan naših zaštitnika i 

njihova pobjeda nad svakim zlom vraćaju nam nadu i radost. Pokušajmo u toj nadi i radosti, 

trudeći se svatko sa svoje strane da napravi ono što može, uĉinit da ovaj Otok i ova Općina 

budu radosniji i perspektivniji nego se to može ĉiniti nakon govora. Uvijek me ispoĉetka 

fascinira kada proĉitam životopis sv. Kuzme i Damjana, a kako dolazim ovdje pa se moram 

pripremiti za propovijed, uvijek proĉitam neki od njihovih životopisa. To su bila dvojica 

braće, vrlo složni a na kraju su se sukobili zbog jednog nesporazuma. Radilo se o tome što su 

se dogovorili da će sve što ĉine, ĉiniti besplatno, a jedan od njih je, da ne povrijedi jednu 

ženu, uzeo nekoliko novĉića, koje mu je ona ponudila. Drugi brat je pomislilo da je on izdao 

njihov dogovor i povjerenje. Nesporazumi se lako dogode, i izmeĊu nas kao pojedinaca sa 

svojim idejama i drugih koji možda te ideje ne vide kako ih mi vidimo, dogodili su se dvojici 

svetaca, dvojici braće, dakle i nama se mogu dogoditi. Ono što je važno reći je da svatko od 
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nas, bez obzira na te poteškoće, nesporazume koji nas ponekad opterećuju, sa svoje strane 

nastavi ĉiniti ono najbolje od sebe što može, da se nastavi davati i služiti u ljubavi ondje gdje 

ga je Bog stavio i s onim darovima koje on ima, kao što su to ĉinila Sveta braća. Ako to 

napravimo i ako se tako budemo ponašali, sigurno će nam se na kraju dogoditi ono što se 

dogodilo i njima te će Bog naći naĉin da nas ponovno ujedini i da nam vrati onu radost koju je 

možda poneka pomutnja, koja se dogodi na životnom putu, poremetila. U tom duhu i toj želji, 

svima vama, drage lastovke i lastovci, još jednom ĉestitam današnji blagdan Sv. Kuzme i 

Damjana, moleći da vas nastave zagovarati, kako biste uz njihovu pomoć nadilazili sve 

probleme koje imate, stavljali se potpuno u službu drugih i na kraju uživali onu radost koju 

oni sada uživaju.  

Bog Vas blagoslovio.  

 

Ilija Frlan: Molim izaslanika Predsjednika Hrvatskoga sabora, izaslanika Predsjednika Vlade 

Republike Hrvatske i zamjenika Župana Dubrovaĉko-neretvanske županije gospodina Joška 

Cebala da nam se obrati. 

 

Joško Cebalo: Zahvaljujem poštovani predsjedniĉe Općinskog vijeća, uvaženi oĉe biskupe, 

gradonaĉelniĉe, naĉelniĉe, poštovane vijećnice i vijećnici, izuzetno mi je zadovoljstvo što vas 

danas mogu pozdraviti u ime Dubrovaĉko-neretvanske županije, u ime župana Dubrovaĉko-

neretvanskog, gospodina Nikole Dobroslavića, isto tako mi je ĉast i zadovoljstvo u ime 

predsjednika Vlade, gospodina Andreja Plenkovića, predsjednika Hrvatskog sabora, 

gospodina Gordana Jandrokovića i svima vama, drage lastovke i lastovci ĉestitati dan vaše 

Općine i blagdan vaših nebeskih zaštitnika Sv. Kuzme i Damjana. Pošto sam i sam otoĉanin, 

iako ne želim usporeĊivati otok Korĉulu i otok Lastovo, mislim da mogu razumjeti dobar dio 

vaših problema, dobar dio svega onoga što radite kako bi na ovom otoku stvorili sve 

preduvjete za što bolji i što kvalitetniji život. Dubrovaĉko-neretvanska županija u skladu sa 

svojim mogućnostima i sa svojim ovlastima pokušava i trudi se biti vam pri pomoći u svakom 

pogledu. Kada je prošle godine Općina Lastovo upala u odreĊene financijske probleme, 

Dubrovaĉko-neretvanska županija uplatila je odreĊena sredstva kako bi Općina mogla 

nastaviti normalno funkcionirati. Trenutno, što se tiĉe Dubrovaĉko-neretvanske županije, 

pripremamo nekoliko projekata koji su, po nama, izuzetno znaĉajni za otok Lastovo, tu je već 

spomenuti projekt nadogradnje luke Ubli. Svi se možemo složiti da dinamika uvijek može biti 

brža ali kada znamo da se radi o projektu od 45.000.000,00 kuna, mislim da smo svi svjesni 

da se to ne može financirati iz proraĉuna županijske Luĉke uprave niti iz proraĉuna 

Dubrovaĉko-neretvanske županije, ali ja sa zadovoljstvom mogu reći da u narednih mjesec 

dana oĉekujemo ishodovanje graĊevinske dozvole, taj projekt se nalazi na listi prihvatljivih 

projekata za financiranje i ja vjerujem da, do kraja ove ili poĉetkom sljedeće godine, ćemo 

dobiti i Ugovor o financiranju, nakon toga raspisivanje natjeĉaja za izvoĊaĉa radova i u 

sljedećoj godini i sam poĉetak radova. Vezano na to, nešto za što se Dubrovaĉko-neretvanska 

županija već duže vremena zalaže, a to je da povežemo otok Lastovo sa središtem naše 

Županije, sa Dubrovnikom. Inzistiramo na cjelogodišnjoj, svakodnevnoj liniji izmeĊu 

Dubrovnika i Lastova, imamo obećanje Ministarstva mora, prometa i infrastrukture da će ta 

linija i zaživjeti. Sljedeći tjedan imamo i sastanak sa Agencijom za obalni linijski promet i 

vjerujemo da ćemo i tu liniju uspjeti uspostaviti, prvenstveno da bude prilagoĊena vama, 

stanovnicima otoka Lastova. Vezano za inicijativu roditelja ĉija djeca pohaĊaju Osnovnu 

školu ovdje na Lastovu, krenuli smo u pripremu projekta izgradnje Ċaĉkog doma na otoku 

Korĉuli, s obzirom da su roditelji iskazali spremnost i želju da svoju djecu, umjesto u Split, 

šalju u srednje škole u grad Dubrovnik ili na otok Korĉulu. Mi u proraĉunu Dubrovaĉko-

neretvanske županije nosimo 1.500.000,00 kuna, takoĊer imamo Odluku Vlade koja je bila u 

veljaĉi u Dubrovniku, kojom se zadužuje Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova 
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Europske unije te Ministarstvo znanosti i obrazovanja, kako bi uspjeli realizirati taj projekt i 

ja vjerujem da ćemo tokom sljedeće godine taj projekt i uspjeti odraditi. Nadalje, 

Dubrovaĉko-neretvanska županija, kao jedan od najznaĉajnijih naših projekata priprema 

izgradnju centra za gospodarenje otpadom, mi oĉekujemo u narednih 15-20 dana i donošenje 

Odluke o financiranju, vrijednost tog projekta je oko 50.000.000,00 eura, osim samog centra, 

planirana je izgradnja šest pretovarnih stanica, jedna od njih nalazi se na otoku Lastovu. Za 

sada smo ishodovali lokacijsku dozvolu, od strane Ministarstva državne imovine dodijeljeno 

nam je zemljište, kako bi to uspjeli realizirati. Vrijednost tog projekta prelazi 1.000.000,00 

eura i ja vjerujem da ćemo krajem sljedeće godine krenuti u realizaciju tog projekta. 

Predsjednik vijeća je to u svom uvodnom govoru istaknuo, a i mi smo o tome upoznati od 

strane Općine, radi se o zatvaranju jedine poslovnice poslovne banke na otoku Lastovu. 

Vjerujem da svi znate da niti Županija, niti Općina, a tako ni Država nema utjecaja na 

poslovne odluke bilo koje banke, meĊutim, po primitku tog dopisa stupili smo u kontakt 

prvenstveno s OTP bankom i  iako ćemo pomoći koliko god možemo, prema rijeĉima ljudi iz 

OTP banke, jedan od glavnih razloga zatvaranja poslovnice je prebacivanje poslovnog raĉuna 

Općine Lastovo u drugu poslovnu banku. Ono što je nama od strane Banke reĉeno je da u 

sluĉaju da se od strane Općine razmotri povratak, Banka je spremna razmotriti nastavak rada 

poslovnice Banke ovdje na Lastovu. Od strane pojedinih ĉlanova Općinskog vijeća Općine 

Lastovo upozoren sam da po otoku kruži priĉa kako će biti zatvoren Matiĉni ured na Lastovu. 

Sve županije u RH, od 1. sijeĉnja 2020. godine preuzimaju sve poslove Državne uprave u 

Republici Hrvatskoj, pa tako i Dubrovaĉko-neretvanska županija, i ja vam ovdje sa 

sigurnošću mogu reći da Matiĉni ured na Lastovu neće biti zatvoren. Ono što bih za kraj želio 

istaknuti je da, svi mi koji se bavimo javnim poslom, svi koji vodimo raĉuna o radu općine, 

županije ili države, moramo snositi odgovornost za svoj dio posla, a ne tu odgovornost 

prebacivati na nekoga drugoga tko ĉesto s time nema apsolutno nikakve veze. Siguran sam da 

svi mi imamo isti cilj, a to je da osiguramo što bolje uvjete za život, za ostanak ljudi u našoj 

Županiji, pa tako i ovdje na otoku Lastovu. U tom smislu, ja vas još jednom sve najsrdaĉnije 

pozdravljam u ime Dubrovaĉko-neretvanske županije, u ime predsjednika Vlade, gospodina 

Andreja Plenkovića, predsjednika Hrvatskog sabora, gospodina Gordana Jandrokovića i još 

jednom vam ĉestitam dan vaše Općine i blagdan vaših nebeskih zaštitnika Sv. Kuzme i 

Damjana.  

Živjeli. 

 

Ilija Frlan: Zamolio bih Općinskog naĉelnika Općine Smokvica gospodina Kuzmu Tomašića 

da nam se obrati. 

 

Kuzma Tomašić: Cijenjeni Oĉe biskupe, poštovani uzvanici, dragi domaćine Predsjedniĉe 

Općinskog vijeća, Općinski naĉelniĉe Općine Lastovo, drage lastovke i lastovci, iznimna mi 

je ĉast i veliko zadovoljstvo što vas u ime Općine Smokvica i u svoje osobno ime mogu 

pozdraviti po prvi puta službeno ovdje, siguran sam da neće biti posljednji. Želim vam 

ĉestitati vaš veliki dan, vaše zaštitnike Sv. Kuzmu i Damjana. Ovaj otok, koji je kako to svi 

vole reći, tako lijep, a tako ima velikih problema i toliko puno potencijala, nadam se da ćemo 

svi skupa pridonijeti da konaĉno i na Lastovu, kao i na svim otocima, krene život na bolje. 

Vjerojatno ste upoznati, u svom moru zakona, pravilnika i ostalih dokumenata koji reguliraju 

život na otocima, sa Zakonom o otocima. Nama Zakon o otocima treba imati samo jedan 

ĉlanak koji bi glasio da otoĉani moraju biti ravnopravni stanovnici Republike Hrvatske. Kad 

to uspijemo ostvariti, mislim da smo ostvarili puno i da nam više od toga i ne treba. Ĉestitam 

dobitniku nagrade za životno djelo i još jednom vam svima ĉestitam blagdan Sv. Kuzme i 

Damjana.  

Živjeli i hvala. 
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Ilija Frlan: Poštovane dame i gospodo, cijenjeni uzvanici, najljepše Vam zahvaljujem što ste 

svojim prisustvom uveliĉali sveĉanu sjednicu Općinskog vijeća Općine Lastovo. 

Još jednom moje srdaĉne ĉestitke svim lastovkama i lastovcima povodom Dana Općine 

Lastovo i Župnog blagdana naših nebeskih zaštitnika, svetih Kuzme i Damjana. 

Ovim zakljuĉujem sveĉanu sjednicu te vas pozivam da nam se pridružite na sveĉanoj Svetoj 

Misi.  

Želim Vam ugodan nastavak dana u blagdanskom ozraĉju.  

 

Prema tonskom zapisu       Predsjednik 

zapisnik napisala         Općinskog vijeća 

Antonia Barbić         Ilija Frlan, v.r. 

 

 

KLASA: 021-05/19-01/05 

URBROJ: 2145-02-19-2                                        

U Lastovu, 26. rujna 2019. godine 

 


